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BR.0002.9.2022.MF 

 

PROTOKÓŁ NR XXXIX/2022 

z sesji Rady Gminy Baranów 

odbytej w sali Baranowska Chata 

w dniu 17 listopada 2022 roku 

 

 

Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, 

otworzył XXXIX sesję Rady Gminy Baranów o godz. 09:00. Powitał Radnych (lista obecności 

Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, nieobecni: Radny P.Marciniak, Radny M.Tyra,) Panią 

Wójt B.Lewandowską - Siwek, Panią Mecenas Ewę Brzozowską, Pana Kierownika A.Kiedosa, Panią 

Kierownik S.Szmaję, Panią Inspektor M.Fras, przedsiębiorców, mieszkańców (lista gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu) oraz informatyka.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że obecnych jest 13 Radnych, co stanowi 

quorum przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Gminy Baranów są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających obraz i dźwięk (odczytana została klauzula informacyjna RODO).  

Transmisja obrad dostępna jest pod adresem: https://baranow.esesja.pl/transmisja/31399/sesja-rady-w-

dniu-czwartek-17-listopada-2022.htm 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer zapytał czy jest wniosek o zmianę porządku obrad. 

Radna Hanna Urbańska zawnioskowała o zmianę porządku obrad, ze względu na dużą ilość gości 

poprosiła aby punkty dotyczące stawek podatku zostały przesunięte na początek tak, by nie marnować 

czasu gości.  

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer odpowiedział, że nie mamy w tej chwili możliwości zmiany 

w ten sposób porządku obrad i nie podda wniosku pod głosowanie. Dodał, że musimy cenić zarówno 

swój czas jaki i przedsiębiorców a przede wszystkim musimy trzymać się ustalonego porządku obrad. 

Powiedział także, że szybko dojdziemy do punktu który interesuje przedsiębiorców i myśli, że nie 

będą musieli dużo czasu marnować.  

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy Baranów nt. działalności w okresie międzysesyjnym oraz nt. uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Baranów nt. działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Baranów. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Baranów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla  fragmentu działek nr  46, 47/4, 47/7 obręb Łęka Mroczeńska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

10.  Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2022 rok. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baranów na lata 

2022-2027. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (punkt 

zdjęto z porządku obrad) 

https://baranow.esesja.pl/transmisja/31399/sesja-rady-w-dniu-czwartek-17-listopada-2022.htm
https://baranow.esesja.pl/transmisja/31399/sesja-rady-w-dniu-czwartek-17-listopada-2022.htm
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14.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 

15.  Przyjęcie Raportu o stanie oświaty na terenie Gminy za 2021 rok.  

16.  Informacja nt. interpelacji i zapytań Radnych. 

17.  Wolne wnioski i informacje. 

18.  Zamknięcie sesji.      

      
Ad. 3 Informacja Wójta Gminy Baranów nt. działalności w okresie międzysesyjnym oraz nt. 

uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

Wójt Bogumiła Lewandowska – Siwek przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie od ostatniej 

sesji oraz powiedziała, że uchwały z poprzedniej sesji zostały zrealizowane (06:22 – 10:02 minuta 

transmisji). Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer zapytał czy są jakieś pytania – brak. 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Baranów nt. działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer powiedział, że w okresie międzysesyjnym: 

- 27 października uczestniczył w uroczystości z okazji Dnia Seniora w Mroczeniu 

- 3 listopada na zaproszenie Kierownika USC oraz Wójta Gminy Baranów uczestniczył w jubileuszu 

50-lecia pożycia małżeńskiego  

- 10 listopada na zaproszenie Dyrektora ZS w Łęce Mroczeńskiej oraz Wójta Gminy Baranów 

uczestniczył w gminnej uroczystości z okazji Narodowego Święta Niepodległości  

- 14 listopada uczestniczył w otwarciu placu rekreacyjnego w Żurawincu 

- 15 listopada otwierał igrzyska dzieci rejonu kaliskiego w badmintona w Donaborowie 

Do biura rady w okresie od ostatniej sesji wpłynęły: 

- 25.10 wpłynął protokół kontroli Komisji Rewizyjnej z dnia 5.10.2022r. 

- 14.11 wpłynął projekt budżetu Gminy Baranów na 2023 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2023-2027 – projekty zostały przesłane Radnym pocztą elektroniczną oraz 

udostępnione w systemie e-sesja oraz BIP  

  

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownika Inwestycji Andrzeja Kiedosa o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Kierownik przedstawił projekt uchwały (11:49 – 12:32 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Baranów 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/320/2022 - stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 
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Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownika Inwestycji Andrzeja Kiedosa o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Kierownik przedstawił projekt uchwały (13:13 – 14:01 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Baranów 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/321/2022 - stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze 

darowizny.  

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownika Inwestycji Andrzeja Kiedosa o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Kierownik przedstawił projekt uchwały (14:44 – 16:05 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Radna M. Florczak poparła wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Mroczeniu i zwróciła się do 

Radnych z prośbą o podjęcie niniejszej uchwały (16:10 – 17:23 minuta transmisji). 

Wójt B. Lewandowska – Siwek poparła słowa swojej przedmówczyni, dodając że OSP nie stać na 

utrzymywanie tych budynków i ich ogrzewanie oraz zwróciła się do Radnych o przychylne podejście 

do sprawy. 

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

drodze darowizny  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/322/2022 - stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 
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Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla  fragmentu działek nr  46, 47/4, 47/7 obręb Łęka 

Mroczeńska. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownika Inwestycji Andrzeja Kiedosa o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Kierownik przedstawił projekt uchwały (18:40 – 19:29 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos.  

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla  fragmentu działek nr  46, 47/4, 47/7 obręb Łęka Mroczeńska 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/323/2022 - stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Ewę Marszałek o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Radna E.Marszałek przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały (20:17 – 24:10 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/324/2022 - stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Ewę Marszałek o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Radna E.Marszałek przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały (24:48 – 27:00 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/325/2022 - stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił Wójta Bogumiłę Lewandowską – Siwek o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Wójt przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały (27:38 – 33:17 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2022 rok  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/326/2022 - stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baranów 

na lata 2022-2027. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił Wójta Bogumiłę Lewandowską – Siwek o 

omówienie projektu uchwały. 

P.Wójt przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały (34:21 – 35:15 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos.  

Radny A.Stodolski powiedział, że szczegółowo analizował WPF i zapytał dlaczego zostało wyrzucone 

zadanie dot. budowy drogi w Mroczeniu od drogi nr 39 do krzyża. Dodał, że na ostatniej sesji było to 

aktualne, a teraz ten punkt został wyłączony.  

P.Wójt powiedziała, że zadanie to nie zostało wyrzucone z WPF, zostało tylko przesunięte.  

Radny A.Stodolski dodał, że ta inwestycja jest już przesuwana od 2018 roku i liczył że w 2023r. będą 

wykupy gruntów a w 2024r. będzie to zadanie zrealizowane, tak obiecała P.Skarbnik. Dodał, że chodzi 

o ścieżkę rowerową i oświetlenie tej ulicy. Powiedział, że mieszkańcy złożyli pismo do P.Wójt o 

zapewnienie realizacji tej inwestycji.  

Kierownik A.Kiedos wyjaśnił, że inwestycja dot. przebudowy ul. Chabrowej nie została wyrzucona, 

tylko przesunięta ze względu na procedowanie dokumentacji. Dodał, że projekt zakłada wykonanie 

jezdni, ścieżki rowerowej i oświetlenia oraz wykonania infrastruktury wod-kan wraz z budową 

skrzyżowania z drogą nr 39. Powiedział, że procedura uzyskania pozwolenia na realizację inwestycji 

drogowej trwa dość długo, co wynika ze zmiany wytycznych GDDKiA co do przebudowy drogi 
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krajowej nr 39 oraz wymogów inwestorów sieci, zwłaszcza teletechnicznych, które trzeba na nowo 

uzgadniać. Będąc przy głosie, Kierownik powiedział, że do mieszkańców poszła odpowiedź na pismo 

z informacją, którą właśnie przedstawił.  

P.Wójt dodała, że inwestycja  ta została przesunięta na 2024r. bo wg. informacji od Pana projektanta 

może do końca czerwca przyszłego roku uda się uzyskać pozwolenie na budowę. Dodała, że jeżeli 

wszystko się uda, rozpiszemy przetarg i do podpisania umowy wprowadzimy to jeszcze pod koniec 

przyszłego roku. Powiedziała, że wydatki tak naprawdę będą dopiero w 2024r., stąd to przesunięcie.  

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Baranów na lata 2022-2027 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XXXIX/327/2022 - stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

PUNKT ZDJĘTO Z PORZADKU OBRAD po dyskusji i zgłoszeniu wniosku formalnego  

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił P.Wójt B.Lewandowską - Siwek o omówienie 

projektu uchwały. 

W dyskusji wzięli udział (42:28 – 1:13:47 minuta transmisji). 

P.Wójt powiedziała, że cieszy się, że tak licznie przybyli przedsiębiorcy i zaproponowała by oddać im 

w pierwszej kolejności głos. Dodała, że przedstawiając projekt uchwały dała z Panią Skarbnik 

propozycję stawek podatku od nieruchomości – są to nieznaczne podwyżki w wysokości 10%. 

Powiedziała, że mamy ciężką sytuację jako gmina, brakuje nam ponad 19 mln by spiąć budżet na 

2023r. a nie mamy wiele inwestycji zaplanowanych, większość to inwestycje rozpoczęte w tym roku, 

nową inwestycją jest budowa drogi w Grębaninie. Dodała, że nie ma zaplanowanych nowych 

inwestycji, ale są zaplanowane podwyżki na zadaniach, które narzuca rząd - podając jako przykład 

wzrost kosztów oświetlenia ulicznego. Powiedziała, że wszyscy mamy ciężko, przedsiębiorcy też o 

czym P.Wójt wie. Dodała, że staramy się robić wszystkie zadania jak najlepiej, inwestujemy w 

infrastrukturę drogową, która służy również przedsiębiorcom (droga nr 39, skrót Mroczeń – Słupia), 

ale musimy utrzymać też szkoły. Powiedziała, że to będzie decyzja Radnych czy te podwyżki przyjmą 

czy nie i obojętnie jaka ta decyzja będzie, będzie słuszna  (42:28 – 46:48 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos – Brak 

zgłoszeń. 

Przedsiębiorca B. Kaczorowski podziękował za możliwość udziału w sesji i zabrania głosu. 

Powiedział, że przedsiębiorcy są tu z powodu podwyżki podatków do nieruchomości o 10%. W 

odniesieniu do zestawienia wysokości podatku we wszystkich gminach powiatu powiedział, że nie ma 

tu odniesienia do wielkości budżetu a Gmina Baranów jest jedną z najbogatszych (budżet ponad 70 

mln). Powiedział, że obecnie jest okres bardzo dużego kryzysu, który nadejdzie w 2023r. Dodał, że 

przypuszcza, że budżet w 60-70% składa się z podatku PIT, który przedsiębiorcy oddają Gminie 

Baranów, a nie muszą bo płaci się go od miejsca zamieszkania. Dodał, że jeżeli sytuacja zmusi 

przedsiębiorców i nie jest to szantaż, ale przedsiębiorcy potrafią się zmobilizować i zjednoczyć, a w 

tej chwili na sali jest tylko delegacja. Zawnioskował o nie podnoszenie podatku, uzasadniając to 

ogromnym wzrostem cen energii i gazu dla firm. Powiedział, że Gmina o którą dbają chce jeszcze 
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dołożyć wzrost podatku, a przy budżecie ponad 70 mln zł nie jest to konieczne. Nadmienił, że 

nałożone zostało embargo na gotowe produkty drewnopodobne, a jeżeli spadnie sprzedaż to spadnie 

też podatek (38%), który trafia do Gminy. Stąd przedsiębiorcy wnioskują o nie podnoszenie podatku 

od nieruchomości na przyszły rok, co zależy od Rady i P.Wójt. Zaznaczył, że przedsiębiorcy potrafią 

się zjednoczyć a nie chciałby, aby gmina bogata stała się gminą biedną i uważa, że przez nie 

podniesienie podatku o 10% Gmina nie zbiednieje, a może to bardzo pomóc przedsiębiorcom (47:23 – 

54:18 minuta transmisji). 

Przedsiębiorca K. Rabiega powiedziała, że zgadza się z przedmówcą, obecnie sytuacja jest trudna nie 

tylko dla Gmin, ale także dla przedsiębiorców a podniesienie podatku wpłynie na dalszy rozwój każdej 

inwestycji w gminie. Powiedziała, że jeżeli Radni chcą aby firmy dalej rozwijały się na tym terenie i 

wpłacały składki do Gminy to prosi o nie podnoszenie podatku od nieruchomości (54:34 – 55:07 

minuta transmisji). 

Przedsiębiorca L. Braun powiedział, że wiele elementów o których chciał powiedzieć poruszył już 

jeden i drugi przedmówca. Powiedział, że przedsiębiorcy nie konkurują z sąsiednimi gminami czy z 

producentami mebli z sąsiednich gmin, ale z producentami z krajów gdzie toczą się działania wojenne 

jak Ukraina czy Rosja. Dodał, że pozostałe kwestie zostały już poruszone i nie ma sensu ich dublować  

(55:30 – 56:22 minuta transmisji). 

P.Wójt powiedziała, że jeżeli ta podwyżka o 2 zł nie zostanie uchwalona, to nie ma problemu, tylko 

nie wie czy to przedsiębiorcom pomoże. Przypomniała, że w 2014r. Gmina obniżyła przedsiębiorcom 

podatek na 2015r. z 21 na 20 zł, gdzie wszyscy podnosili podatki, bo RIO zaleca podnoszenie o 

inflację co roku, a w Baranowie nie tylko nie podnieśliśmy, ale jeszcze obniżyliśmy. Dodała, że od 

2015r. było to 20 zł, dopiero w zeszłym roku ponieśliśmy o 1 zł, bo realizowanych jest wiele zadań a 

nie jesteśmy najbogatszą gminą ani w Wielkopolsce ani w Polsce. P.Wójt wyjaśniła, że jesteśmy na 10 

miejscu w Wielkopolsce a na 150 miejscu w Polsce, jest to dobre miejsce i za to podziękowała 

również przedsiębiorcom. Dodała, że podwyżka wynikająca z podniesienia podatku od nieruchomości 

została w kwocie 1,5 mln ujęta w projekcie budżetu na 2023r. i jeżeli Rada tego nie uchwali to dla nas 

będzie to mniej inwestycji i mniej pracy, ale Radni będą musieli zdecydować z której inwestycji 

zrezygnujemy w przyszłym roku. Powiedziała, że w Gminie Baranów ponad połowa budżetu 

przeznaczona jest na inwestycje i nie wynika to wielkości budżetu tylko z gospodarności, 

oszczędności i rozsądnego wydawania każdej złotówki, stąd w tym roku rozpisanych zostało ponad 20 

przetargów na inwestycje. P.Wójt powiedziała, że wszystkich dotknęły podwyżki, dotknęły też 

przedsiębiorców, którzy są również pracodawcami i wszystko to rozumie, ale jeżeli wszystko drożeje 

to nieuniknione są podwyżki inflacyjne podatków - nawet nie inflacyjne bo jest to 10 %. Dodała, że 

przedsiębiorcy są ważni dla Gminy, dlatego obniżone zostały podatki od środków transportowych do 

minimum, wprowadzono 2 letnie ulgi podatkowe dla nowo wybudowanych inwestycji – po to by dać 

czas na rozruch i zarobek, takich ulg w innych Gminach nie ma. Dodała, że jako ekonomista wie, że 

przedsiębiorcy podatki dają w koszty, więc pomniejszają tym samym podatek. W odniesieniu do 

porównania wysokości podatku do wielkości budżetu gminy, powiedziała, że nie ma znaczenia 

wielkość budżetu, powinno być to proporcjonalnie a nie im większa gmina tym niższy podatek, bo na 

budżet składa się wiele rzeczy, w tym m.in. podatki od każdego mieszkańca. Dodała, że jest to decyzja 

Radnych (56:26 – 1:04:53 minuta transmisji). 

Przedsiębiorca B. Kaczorowski powiedział, że chciałby P.Wójt odbić piłeczkę, ponieważ P.Wójt 

powiedziała, że z jej inicjatywy zostały obniżone podatki od środków transportowych co jest 

nieprawdą, ponieważ to Gmina Rychtal obniżyła te podatki i zaczęła ściągać przedsiębiorców z 

transportem do siebie. Dodał, że dzwonił w tej sprawie i mówił P.Wójt, że sytuacja robi się 

nieciekawa. P.Wójt zaprzeczyła, na co P.Kaczorowski zarzucił jej kłamstwo. Kontynuując, 

powiedział, że dlatego że w Gminie Baranów są niższe podatki, przedsiębiorcy tu inwestują i dlatego 

ten budżet jest wyższy. Dodał, że nikt nie podaje do ogólnej wiadomości dlaczego Gmina Baranów z 

podatków przedsiębiorców musi zapłacić karę firmie budującej szkołę, gdzie za błędne/złe podpisanie 

umowy muszą płacić przedsiębiorcy – jaka jest ta kara, czy sprawa jest już przegrana, czy toczy się i 

czy jest to już zapłacone, czy będzie zapłacone. Dodał, że nic nie jest poruszone a wie, że są to grube 

miliony i z reguły to odchodzący z budowy płaci karę inwestorowi a tutaj inwestor płaci karę 
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wykonawcy czyli coś jest nie tak. Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił, aby 

P.Kaczorowski mówił na temat podatków. P.Kaczorowski powiedział, że mówi o budżecie Gminy 

Baranów, bo są potrzebne pieniążki i zapytał gdzie te pieniądze są wydawane. Zaproponował aby 

zaoszczędzić gdzie indziej a nie ściągać z przedsiębiorców. Poprosił, aby było mówione wszystko a 

nie tylko bić piłeczkę w drugą stronę, przeprosił P.Wójt dodając, że taka jest sytuacja. Dodał, że nie 

mówi się o kosztach ponoszonych przez Gminę wskutek przegranych spraw sądowych zakładanych 

nieprawnie. Powiedział, że brakuje 1,5 mln i zaproponował, aby założyć przy Urzędzie Gminy 

Baranów stowarzyszenie, gdzie 1%  od przedsiębiorców mógłby zostać w  Gminie Baranów, a są to 

grube pieniądze, które zrekompensowały by część wydatków Gminy a tak idą na całą Polskę. 

Podkreślił, że podwyższenie podatku wpłynie na obniżenie PIT (1:05:03 – 1:09:17 minuta transmisji). 

Radna M.Florczak zwracając się do gości powiedziała, że cieszy się z ich przybycia i wyrażania 

opinii. Wobec zaistniałej sytuacji złożyła formalny wniosek o wycofanie projektu uchwały dot. 

podatku od nieruchomości i skierowania go do Komisji celem przedyskutowania i ustalenia wysokości 

stawek (1:09:17 – 1:10:15 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer powiedział, że Radni przegłosują uchwałę a wniosek 

odrzuci.  

P.Wójt zwracając się do P.Kaczorowskiego powiedziała, że bardzo nieładnie zachował się zarzucając 

Jej kłamstwo, nie znając sytuacji. W temacie podatku od środków transportu powiedziała, że to P.Wójt 

zaproponowała Wójtowi Rychtala obniżenie stawek do minimalnych, bo sama tak będzie robić 

(dodała, że jest to nagrane i poprosiła o konfrontację swojej wypowiedzi później z Wójtem Rychtala), 

po to by ściągnąć z opolskiego, z innych miejscowości przedsiębiorców i będzie to już jakiś pomysł na 

dochód dla Gminy Rychtal. Dodała, że w Rychtalu sesja była wcześniej, stąd uchwała została podjęta 

wcześniej w Gminie Rychtal, a Pan Wójt na pewno potwierdzi, że poszedł za radą Pani Wójt i 

wiedział, że sama przystępuje do takiej obniżki. Powtórzyła, że pomysł o obniżeniu podatku od 

środków transportu wyszedł z Gminy Baranów, a konkretnie od Pani Wójt. Powiedziała, że 

P.Kaczorowski mówi rzeczy bez pokrycia, ponieważ nic w sądzie P.Wójt nie przegrywa i nie ponosi 

żadnych kosztów sądowych i na dzień dzisiejszy żadne koszty nie zostały z budżetu ściągnięte, jeśli 

chodzi o sprawy sądowe. Poprosiła o nie wprowadzanie ludzi w błąd i dodała, że toczy się sprawa o 

zejście firmy z budowy kompleksu oświatowo – sportowego i nie wiemy jak się zakończy i kto komu 

zapłaci. Powiedziała, żeby P.Kaczorowski nie był sędzią w sprawie o której nie przeczytał ani jednego 

zdania, a która na dzień dzisiejszy toczy się w sądzie już trzeci rok (1:10:44 – 1:13:47 minuta 

transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer zamknął dyskusję w tym temacie i po konsultacji z 

P.Mecenas przystąpiono do głosowania wniosku formalnego Radnej M.Florczak w sprawie wycofania 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości z porządku obrad 

i przekazania go do komisji Budżetu. Zdaniem Przewodniczącego Komisja Budżetu powinna 

wcześniej zająć się tą sprawą.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości z 

porządku obrad 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ewa Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Teresa 

Zawada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Hanna Urbańska, Marta Wylęga  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra  
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Projekt Uchwały został zdjęty z porządku obrad i przekazany do zaopiniowania przez Komisję 

Budżetu i Finansów.  

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Kremer poprosił P.Wójt B.Lewandowską - Siwek o omówienie 

projektu uchwały. 

P.Wójt przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały (1:15:45 – 1:16:23 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 

od środków transportowych 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, Marek Majczyk, Ewa 

Marszałek, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Marta Wylęga, Teresa Zawada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grzegorz Bystry, Franciszek Łęgocki, Hanna Urbańska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Marciniak, Marcin Tyra  
 

Uchwała została podjęta - Uchwała nr XXXIX/328/2022 - stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer ogłosił 10 minut przerwy (1:17:00 – 1:27:25 minuta 

transmisji). 

 

Podczas przerwy salę obrad opuściły: Radna Hanna Urbańska oraz Radna Ewa Marszałek  

– liczba obecnych Radnych – 11. 

 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer wznowił obrady po przerwie i w związku z opuszczeniem 

obrad dwójki Radnych poprosił o ponowne sprawdzenie qworum – liczba obecnych Radnych 11. 

 

Ad. 15 Przyjęcie Raportu o stanie oświaty na terenie Gminy za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer powiedział, że raport o stanie oświaty na terenie Gminy 

Baranów za rok 2021, każdy z Radnych otrzymał i mógł się z nim zapoznać. Zapytał czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos. Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie raportu o stanie oświaty na terenie Gminy Baranów za 2021 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Bystry, Magdalena Florczak, Teresa Jerzyk, Marian Kremer, Mieczysław Kurzawa, 

Franciszek Łęgocki, Marek Majczyk, Ryszard Stasiowski, Andrzej Stodolski, Marta Wylęga, Teresa 

Zawada 

NIEOBECNI (4) 

Piotr Marciniak, Ewa Marszałek, Marcin Tyra, Hanna Urbańska 

 

Raport o stanie oświaty na terenie Gminy Baranów za 2021 rok został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 16 Informacja nt. interpelacji i zapytań Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer powiedział, że w okresie od ostatniej sesji do biura Rady 

Gminy Baranów nie wpłynęły żadne interpelacje i zapytania.  

 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? 

W dyskusji wzięli udział (1:29:54 – 1:34:07 minuta transmisji): 

P.Wójt wracając do słów Radnego A.Stodolskiego o wycofaniu z WPF zadania ul. Charbrowa 

powiedziała, że zadanie to nie zostało wycofane z WPF na 2022r. i być może Radny czytał projekt 

budżetu na 2023r. bo tam tego zadania nie ma ze względu na trwający proces uzyskania pozwoleń, o 

którym była mowa wcześniej. Natomiast w uchwale, która dziś była procedowana to zadanie jest.   

Radny M.Kurzawa zgłosił problemy z działaniem poczty w Baranowie i zapytał czy Gmina ma wpływ 

na działanie poczty i czy mogłaby w tej sprawie zainterweniować. 

P.Wójt odpowiedziała, że nie jest w jurysdykcji Gminy instytucja poczty i dodała, że z mediów słyszy 

że problem z listonoszami ma skalę ogólnopolską.  

Radna T.Zawada zgłosiła problem z workami bio, które nie są zostawiane na wymianę przez firmę 

PETER po odebraniu odpadów.  

Kierownik A.Kiedos odpowiedział, że worki na odpady bio zostały domówione i za chwilę będą 

dostarczane przez firmę PETER.  

 

Ad. 18 Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer wobec zrealizowanego porządku obrad, zamknął posiedzenie 

XXXIX sesji o godz. 10:37. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy    

            Małgorzata Fras     

 

 

Podpisał: 

 Przewodniczący Rady Gminy Baranów 

                    Marian Kremer                                                                                                                                                                       


